

Red Star**AWARD CITATION**

| | |
|-------------------------------|--|
| Surname, name and middle name | PETROV IVAN FEDOROVICH |
| Rank | Lieutenant |
| Position and unit | Commander of 5th rifle company, 174 mountain rifle regiment, 20 mountain rifle division. |

is recommended for ORDER "RED STAR"

- | | |
|--|---|
| 1. Birth year | 1918 |
| 2. Nationality | Russian |
| 3. In Red Army service since | 1938 |
| 4. Party membership | VKP(b) member |
| 5. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | Participated in the combat actions against the German invaders on the Umpysrsky mountain pass of the the Main Caucasian mountain range. |
| 6. Wounds and contusions | None |
| 7. Previous awards | None |
| 8. Drafted by which induction station | Peteshsky district military commissariat, Leningrad region. |
| 9. Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Commander of the 5th rifle company, VKP(b) member PETROV IVAN FEDOROVICH has been leading his unit in the combat defensive actions since 28 of August. He leads his men by personal example of courage and inspires them for heroic feats. Comrade PETROV masterfully organised defence and repelled all the enemy attacks by a superior force. The enemy attacked by several times stronger (up to 2 infantry regiments) force on 29 August, trying to break through PETROV's unit sector of defence. Despite that, comrade PETROV, as a tactically skilled commander, resolved this objective and fended off the enemy thrust by his unit. The enemy left up to 500 dead on the battlefield, 2 high caliber machine-guns, 4 heavy and 1 light machine-guns.

For exhibited courage and effective command in a combat operation, for his devotion to the cause of LENIN-STALIN party and the Socialist Motherland, the Command recommends comrade PETROV to be bestowed with order "RED STAR".

| | | |
|--------------------|------------------|-----------|
| Major | <i>signature</i> | /EROKHIN/ |
| Military commissar | <i>signature</i> | /NEVSKOV/ |

17 September 1942

II. Conclusion of the superiors

I concur with the decision to award comrade PETROV

Division commander *signature*

24 September 1942

III. Conclusion of Army Military Council

HE DESERVES ORDER "RED STAR"

Commander of 46 army
Lt. General *signature*
/BAKRADZE/

Military council member of 46 army
Brigadier Commissar *signature*
/YEMELIANOV/

23 October 1942

IV. Conclusion of the Front Military Council

By the decree # 035/n issued by
Trans-Caucasus front on 05 November 1942

B E S T O W E D
with Order "Red Star"

0121

483

Обязательно все графы заполнять полностью.

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество ПЕТРОВ ИВАН БЕДРОВИЧ

Военное звание Лейтенант

Должность, часть Командир 5 стрелковой роты 174 горно-стрелкового полка 20 ГСД.

Представляется к Орден "Красная звезда"

1. Год рождения 1918 г. 2. Национальность Русский

3. С какого времени состоит в Красной Армии с 1938. 4. Партийность член ВКПб

5. Участие в боях (где и когда) Участник боев с немецкими захватчиками Главный Кавказский хребет, Умпырский перевал.

6. Имеет ли ранения и контузии Не имеет.

7. Чем ранее награжден (за какие отличия) Наград не имеет.

8. Каким РВК призван Петешским РВК Ленинградской области.

9. Постоянный домашний адрес: (представляемого к награждению или его семьи) _____

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Командир 5 стрелковой роты, член ВКПб ПЕТРОВ ИВАН БЕДРОВИЧ с 28 августа по настоящее время руководит боевыми операциями своего подразделения на переднем крае линии обороны. Он личным примером воодушевляет бойцов и командиров на героические подвиги. Тов. ПЕТРОВ умело организовал отражение всех атак превосходящих сил противника. Несмотря на то, что силы противника превосходили в несколько раз/до двух полков пехоты/ 29 августа противник пытался прорвать линию обороны подразделения ПЕТРОВА. Тов. Петров, как командир тактически грамотный, решил задачу, —отразил своим подразделением наступающего противника. Противник оставил на поле боя до 500 убитых солдат и офицеров, 2 крупно-

либерных миномета, 4 станковых и 1 ручной пулемет.
 За проявленное мужество, умелое руководство подразделение при выпол-
 нении боевой задачи. За преданность делу партии Ленина-Сталина и
 Социалистической Родине командование части представляет тов. ПЕТРОВА
 ИВАНА ФЕДОРОВИЧА к правительственной награде-орден "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"

[Blank lined area for additional text]

17 сентября 1942 г.

МАЙОР / БРОДИН /
 Командир (Начальник)
 ВОЕНКОМ
 БАТАЛЬОННЫЙ КОМИССАР
 / НЕВСКИЙ /

II. Заключение вышестоящих начальников

~~488~~ 484

свыборан еминградски
 м. Петров
 Сошкин / Влг Византин
 Командир (Начальник)
 (звание)
 24/IX 1942 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

ДОСТОИН НАГРАЖДЕН ОРДЕНОМ "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"

Командующий 46 Армией Член Воен. Совета Член Военного Совета
 генерал-лейтенант / Деселидзе / / Баградзе / / Бмелсанов /
 (звание) (звание) (звание)
 23 октября 1942 г.

IV. Заключение Военного Совета фронта (Округа)

Приказом войскам Закавказского фронта
 № 035/н от 5 ноября 1942 г.
 награжден
 орденом Красная звезда

Командующий (звание) Член Военного Совета (звание)

Начальник Штаба

(звание)

1942 г.